
V I L Á G P R O L E T Á R J A I , E G Y E S Ü L J E T E K ! 

DELMAGYARORSZAG 
M A G Y A R S Z O C I A L I S T A M U N K Á S P Á R T L A P J A 

6], évfolyam. 

74. szám 
1973. 

larcius 29., 
csütörtök 

Áras 
80 fillér 

Kreisky kancellár 
hazánkba érkezett 
Megkezdődtek a magyar—osztrák 

tárgyalások 
Fock Jenőnek, a Minisz-

tertanács elnókenek meghi-
vasara szerdán hivatalos lá-
togatasra Budapestre érke-
zett dr. Bruno Kreisky. az 
Osztrák Köztársaság szövet-
ségi kancellárja. Vele együtt 
érkezett felesége, Vera 
Kreisky. Az osztrák kor-
mányfőt magyarországi lá-
togatasára elkísérték: Theo-
dor Kery, Andreas Maurer 
és dr. Friedrich Niederl tar-
tományi főnökök, továbbá 
dr. Stefan Korén, az Oszt-
rák Néppárt képviselői par-
lamenti frakciójának elnö-
ke, Leopold Gratz, az Oszt-
rák Szocialista Párt képvise-
lői parlamenti frakciójának 
ügyvezető elnöke, Friedrich 
Peter, az Osztrák Szabadság 
Párt képviselői parlamenti 
frakciójának elnöke, dr. Ot-
tó Gatscha. csoportfőnök, a 
kancellári hivatal IV. cso-
portjának vezetője, dr. Lud-
wig Steiner nagykövet, cso-
portfőnök. az osztrák kül-
ügyminisztérium II. csoport-
jának vezetője, dr. Herbert 
Koller, a VOEST (az Álla-
mosított Acélipari Tröszti 
vezérigazgatója, dr. Lukas 
Beroldingen miniszteri ta-
nácsos, a kancellári hivatal 
I. csoportjától, Alfréd Reiter 
kabinetfőnök, valamint dr. 
tngo Mussi követségi taná-
csos, sajtófőnök. A kancel-
lár kíséretéhez Budapesten 
csatlakozott dr. Friedrich 
Frölischsthal, az Osztrák 
Köztársaság magyarországi 
nagykövete. _ 

Az osztrák kormányfőt és 
a kíséretében levő szemé-
lyiségeket magyar és osztrák 
zászlókkal, német és magyar 
nyelvű üdvözlő feliratokkal 
díszített Keleti pályaudva-
ron ünnepélyesen fogadták. 
A pályaudvar előtti téren 
katonai diszegység sorako-
zott fel csapatzászlóval. 

A vendégek fogadásira 
megjelent Fock Jenő és fe-
lesége. Vályi Péter minisz-
terelnök-helyettes, dr. Csa-
nádi György, dr. Dimeny 
Imre. dr. Horgos Gyula, Ilku 
Pál és Péter János, a kor-
mány tagjai, Szépvölgyi Zol-
tán, a fővárosi tanács elnö-
ke, dr. Papp Lajos államtit-
kár,' a Minisztertanács Tana-
csi Hivatalának elnöke, dr. 
Várkonyi Péter államtitkár, 
a Minisztertanács Tájékoz-
tatási Hivatalának elnöke, 
Baczoni Jenő, a külkereske-
delmi miniszter első helyet-
tese, dr. Gál Tivadar, a Mi-
nisztertanács titkárságának 
vezetője, Nagy János kül-
ügyminiszter-helyettes, dr. 
Nagy Lajos, hazánk bécsi 
nagykövete, továbbá politi-
kai életünk több más vezető 
személyisége, a Magyar Nép-
hadsereg tábornoki karának 
több tagja Ugyancsak jelen 
voltak az érkezésnél a bu-
dapesti osztrák nagykövetség 
diplomatái. 

A vonat a Rákóczi-induló 
hangjai közben gördült be a 
pályaudvar nagycsarnokába. 
A vonatról leszálló vendége-
ket elsőként Fock Jenő és 
felesége, valamint Péter Já-
nos külügyminiszter üdvö-
zölte szívélyes, baráti kéz-
fogással. 

Díszjel harsant, majd a 
katonai egység parancsnoka 
jelentést tett dr. Bruno 
kreisky kancellárnak. Ezt 
követően a zenekar elját-
szotta az osztrák és a ma-
aya» himnuszt Dc, Bruno 

Tovább tökéletesítik 
a lakosság ellátását 

Szurdi István belkereskedelmi 
miniszter Szegeden 

Foek Jenő. a Minisztertaná cs elnöke fogadta dr. Bruno 
Kreiskyt. az Osztrák Köztársaság kancellárját 

Kreisky — Fock Jenő tár-
saságában — ellépett a disz-
egység előtt, és köszöntötte 
a katonákat. Úttörők virág-
csokrokat nyújtottak át a 
vendégeknek. Ezután dr. 
Bruno Kreisky és a kísére-
tében levő személyiségek üd-
vözölték a fogadtatásukra 
megjelent magyar közéleti 
vezetőket, és az osztrák 
nagykövetség diplomatáit. 

Az ünnepélyes pályaudva-
ri fogadtatás a katonai dísz-
egység díszmenetével ért vé-
get, majd a vendégek gép-
kocsiba ültek, és szállásukra 
hajtattak. 

Dr. Bruno Kreisky szer-
dán délután az Országház-
ban látogatást tett Fock Je-
nőnéL A találkozó szívélyes, 
baráti légkörben zajlott le. 

Az Országház miniszter-
tanácsi termében szerdán 
délután megkezdődtek a 
magyar-osztrák hivatalos 
tárgyalások. A magvar tár-
gyaló küldöttséget Fock Je-
nő vezeti. A delegáció tag-
ja: dr. Papp Lajos, dr. Vár-
konyi Péter, Baczoni Jenő, 
Nagy János, továbbá dr. 
Gonda György, a Vas me-
gyei tanács elnöke, Lombos 
Ferenc, a Győr-Sopron me-
gyei tanács elnöke. Nagy 
Miklós, az országgyűlés kül-
ügyi bizottságának titkára, 

dr. Nagy Lajos, a Magyar 
Népköztársaság Bécsben 
akkreditált nagykövete, Ko-
vács Sándor, a Miniszterta-
nács ehsftki titkárságának 
vezetője. Surányi László, a 
Külügyminisztérium megbí-
zott főosztályvezetője és dr. 
Szatmári István, a Külügy-
minisztérium főelőadója. 

Az osztrák tárgyaló dele-
gációt dr. Bruno Kreisky 
vezeti. A küldöttség tagjai: 
Theodor Kery, Andreas 
Maurer, dr. Fiedrich Nie-
derl, dr. Stefan Korén, Leo-
pold Gratz, Friedrich Peter, 
dr. Ottó Gatscha, dr. Ludwig 
Steiner, dr. Herbert Koller, 
dr. Lukas Beroldingen, Alf-
réd Reiter. dr. Ingó Mussi, 
valamint dr. Friedrich Frö-
lischstahl budapesti osztrák 
nagykövet és dr. Hellmuth 
Strasser nagykövetségi taná-
csos. 

A tárgyalás során érintet-
ték a fontosabb nemzetközi 
kérdéseket és a két ország 
közötti kapcsolatok tovább-
fejlesztésének kérdéseit. 

A tárgyalások csütörtökön 
folytatódnak. 

Fock Jenő miniszterelnök 
és felesége szerdán este a 
Parlament Vadásztermében 
vacsorát adott dr. Bruno 
Kreisky kancellár és felesé-

(Folytatás a 2. oldalon.) 

Tízmilliomodik toooa 
szén Visootáról 

Csongrád megye üzlethá-
lózatának jelentós része, a 
kereskedelmi vállalatok nagy 
többsége közvetlenül a taná-
csok irányításával működik. 
Ezért a lakosság áruellátá-
sa szempontjából igen jelen-
tős Volt az a tanácskozás, 
amelyen Szurdi István bel-
kereskedelmi miniszter. Bor-
sos László miniszterhelyettes, 
Győri Imre, az MSZMP Köz-
ponti Bizottságának tagja, a 
megyei pártbizottság első tit-
kára, dr. Komócsin Mihály, 
a megyei tanács elnöke foly-
tattak szerdán Szegeden. A 
tanácskozáson a többi között 
részt vettek dr. Biezó Györ gy, 
a szegedi tanács elnöke, dr. 
Varga Dezső, a szegedi párt-
bizottság titkára, Bartolák 
Mihály, a SZÖVOSZ elnök-
helyettese, valamint a mi-
nisztérium, a megyei pártbi-
zottság és a megyei tanács 
osztályvezetői. 

— A népgazdaság, a megye 
fejlődésével összhangban, a 
kereskedelemben is fokozódó 
jelentősege van a miniszté-
rium és a megyei vezető 
szervek együttműködésének, 
kölcsönös véleménycseréjé-
nek — mondotta a tanács-
kozáson Győri Imre — Mar 
rendszeressé vált, hogy ami-
kor teljes egészében rendel-
kezésre áll az elmúlt eszten-
dő sok tanulsága és tapasz-
talata, amikor már kikristá-
lyosodnak az újabb esztendő 
feladatai, megrendezzük a 
találkozót, hogy a tapaszta-
latok alapján együtt vizs-
gáljuk a Csongrád megyei 
áruforgalom, s ezzel össze-
függésben a készletek, az 
áruellátás, a bolthálózat fej-
lesztésének eredményeit, 
problémáit. Hangsúlyozta: 
annak ellenére, hogy a ke-
reskedelem általában lekö-
tötte árualappal a növekvő 
vásárlóerőt, bizonyos vonat-
kozásban adódtak kisebb 
áruellátási gondok. A lakos-
ság hangulatát kedvezően be-
folyásolta. hogy 

a fontos és olcsóbb cik-

kek kínálata 1972-ben ja-

vult a korábbi időszakhoz 

mérten. 

Élelmiszerekből korszerűbb, s 
szélesebb árukínálattal ma-
gasabb szintű ellátást tud-
tunk biztosítani a megye la-
kossága részére, mint a ko-
rábbi években. A vegyes-
iparcikk szakmában az előző 
évihez hasonló volt az áru-

Zelman Ferenc felvétele 

Szurdi István és Győri Imre a tarjáni áruházban 

Kiemelkedő esemeny tör-
tént szerdán este Visontán: 
a Thorez külfejtéses bánya-
üzem délelőtt 10 órakor átad-
ta a tízmilliomodik tonna 
szenet a szomszédos Gagarin 
Hőerőmű részére. 

A bánya és az erőmű kép-
viselői a két nagyberuházás 
közös határánál megrende-
zett röpgyűlésen köszöntöt-
ték egymást. Az ünnepi per-
cekben Zemlényi Béla, a Ga-
garin Hőerőmű KISZ-bizott-
ságának titkára méltatta a 
KISZ védnökségével felépült 
két ipari óriás népgazdasági 
jelentőségét, a bányászok, az 
energetikusok és az építők 
kiemelkedő eredményeit 

Hangoztatta, hogy a Mát-
raalján mintegy 12 milliárd 
forintos költséggel létreho-
zott ikeróriás már építése 
során ismertté vált gigászi 
méreteivel, kiemelkedő tel-
jesítményeivel. 

Az ünnepségen kiemelték, 
hogy Visonta két ipari óriá-
sának gyümölcsöző testvér-
kapcsolata, a bányászok és 
az energetikusok, valamint 
az építők bravúros helytál-
lása nagymértékben hozzá-
járult ahhoz, hogy a Thorez-
bánya és a Gagarin Hőerőmű 
egyaránt határidő előtt fel-
épült, és a közeljövőben sor 
kerülhet a visontai ikeróriás 
ünnepélyes avatására 

: kínálat és a választék. Befo-

lyásolta a megye áruellátá-

, sát az is, hogy az elmúlt év-

' ben a nagykereskedelem 

árukínálata nem voM ki-

egyensúlyozott . 

Az idei feladatokról szól-

va elmondotta a megyei 

pártbizottság első titkára, 

hogy az MSZMP Központi 

Bizottságának 1972. novem-

ber 14—15-i határozata, az 

1973. évi népgazdasági terv 

előirányzatai, valamint az 

életszínvonalat és a fogyasz-

tói árakat érintő központi 

intézkedések kedvező felté-

teleket teremtenek a keres-

kedelem ez évi munkájához. 

Ennek ellenére néhány ke-

reskedelmi vállalat még óva-

tosabban tervezett, mint az 
elmúlt évben. Végül hang-
súlyozta, hogv a legfonto-
sabb: a lakosság jó ejj&Jisa, 
ezert 

a gyorsan változo, fejlődő 

Csongrád megyei fogyasz-

tói igényekhez felelősség-

teljesen kell alkalinazkod-

niok 

a kereskedelmi vállalatok-
nak. 

A megye vezetői az elmúlt 
évben is megtárgyalták a 
minisztérium vezetőivel a ne-
gyedik ötéves terv idősza-
kára szóló hálózatfejlesztési 
tervek végrehajtását, a köz-
ponti támogatás lehetőségeit. 
Ezekről most dr. Komócsin 
Mihály tájékoztatta a tanács-
kozás résztvevőit. Hangsú-
lyozta, hogy fontosnak tartja 
a korábbi döntések végre-
hajtásának áttekintését, mert 
a minisztérium a megye ke-
reskedelmének fejlesztése ér-
dekében az elmúlt evben 
több fontos döntést hozott 
és a célkitűzések megvalósí-
tása szükségessé teszi a leg-
fontosabb feladatok megha-
tározását. 

Az elókeszületben, vagy 
mar folyamatban levő beru-
házások közül kiemelte az új 
szegedi szálloda és étterem 
építését, a szegedi koordi-
nált nagykereskedelmi rak-
tárberuházást, az üzem-
anyagtöltő hálózat fejleszté-
sét. Szólt a hódmezővásárhe-
lyi, a kiskundorozsmai, az 
algyői ABC-áruházak, illetve 
élelmiszerboltok építésének 
problémáiról. Részletesen 
foglalkozott a szegedi lak-
berendezési áruház, egy ú j 
autóalkatrész értékesítő bolt 
a makói Maros Altalános 
Áruház és több városi és fa-
lusi áruház, a célcsoportok 
lakásépítkezésekhez kapcso-
lódó kereskedelmi létesítmé-
nyek beruházásairól. Majd 
arról beszélt, hogy milyen 
támogatásra van szükség a 
hódmezővásárhelyi és szege-
di kereskedelmi és vendég-
látóipari szakmunkásképző 
iskola építéséhez. 

Szurdi István a tanácsko-
záson elmondotta: egyetért 
azzal, hogy 

a lakossag ellátása az elő-
ző évhez képest magasabb 
színvonalú volt. a kereske-
delmi forgalom tovább 
emelkedett 

Az ország kereskedelmi ellá-
tása minden politikai és ál-
lami fórumon olyan minősí-
tést kap, hogy megfelelő 
Hangsúlyozta: ebben nagy 
szerepe van annak, hogy az 
MSZMP Központi Bizottsága 
tavalyi novemberi határoza-
tának megjelenése után 
olyan szemlélet alakult ki 
az árutermelésben, -beszer-
zésben és -értékesítésben, 
amely elősegítette az ellátás 
stabilizálását, és lehetőséget 
ad a további fejlődésre 
Majd arról szólt, hogy az 
ilyen jellegű megbeszélések, 
amelyek során a helyi ellá-
tást vizsgálják, szintén elő-
segítik az országos ellátás 
javulását. Csongrád megye 
azon kevés megyék közétar-
tozik, ahol a megállapodás 
kérdéseiről tanácskoznak a 
gazdasági vezetőkkel, a kom-
munista aktívával is. Tehát 
a tömegpolitikai munkában 
is érvényesítik a megállapo-
dást, és ez is hozzájárul a 
jó ellátás biztosításához. 

Az áruellátás elmúlt, évi 
fogyatékosságaival kapcso-
latban elmondotta a minisz-
ter, hogy a kereskedelmi vál-
lalatok pénzügyi eszközei 
korlátozottak. Mivel egy év-
vel előbb készítik el beszei -
zési terveiket, nem tudják 
kiszámítani a szezon, a di-
vat hatásait, vagy például az 
időjárás alakulását, amely 
szintén hatással van a ko-
rábban készített vállalati 
terv alakulására. Mégis tö-
rekedni kell arra. hogy bő 
választékban elegendő áru-
készlet álljon a fogyasztók 
rendelkezésére. 

Számoljanak a lakossag 

életszínvonala és a fo-

gyasztási struktúra alaku-

lásával. 

Legfontosabb céljuk a lakos 
ság jó ellátása legyen. 

Részletesen szólt a fejlesz-
tési, beruházási problémák 
megoldásának lehetőségeiről, 
és elmondotta, miben tud 
anyagi segítséget nyújtani a 
minisztérium, hogy tovább 
javuljon az áruellátás Csong-
rád megyében. 

A minisztériumi és a me-
gyei vezetők a délutáni órák-
ban megtekintették Szeged ú j 
városrésze, Tarján áruházait, 
illetve a Komplett kereske-
delmi Vállalat Bajcsy-Zsi-
linszky utcai új divat kötött-
ára boltját, 


